



**TATA IBADAH KEBAKTIAN MINGGU KELUARGA  
MINGGU LETARE (Marmalas ni Uhur ma Nasiam)  
Medan, 22 MARET 2020  
GKPS PADANG BULAN-MEDAN**



**1. VOTUM-INTROITUS – TONGGO**

**Paragenda** : Ibagas goran ni Naibata Bapa, pakon Tuhan Jesus Kristus ampa Tonduy Na Pansing, Sitompa langit pakon tanoh on. Amen.

Malas do uhurhu, sanggah ihatahon halak bangku: Laho ma hita hu rumah ni Jahowa  
**"Haleluya, Haleluya, Haleluya"**

**Kuria** : (Mandodingkon) Haleluya, Haleluya, Haleluya.

**Paragenda** : Martonggo ma hita!

Ham Tuhan Naibata paridop ni uhur hubani haganupan jolma. Puji-pujian ampa tarima kasih do isombahkon hanami hu Bamu, halani pangkpkp-Mu bannami. Iondoskon Ham do Anak-Mu na sasada in hu hamateian, laho mangkopkop hanami pardosa on. Pasu-pasu Ham ma hanami na martumpu on, ase lambin tubuh pangarapan na baru bannami, janah ibagas malas ni uhur hanami manoruskon horja ampa tanggungjawab na dob iondoskon Ham bannami. Ibagas Jesus Kristus ipadas hanami tonggonami on. Amin

**2. MANDODING: 304. Sada Goran na Majenges (1+2)**

1. Sada goran na majenges humbai ganup goran in  
Goran ni Tuhanta Jesus in do sijengesan in  
Goran-Mu o Tuhan sai dodingkononku in  
Goran-Mu Jesuskin na pamalum uhurhin

2. Sai na malum do uhurhu, domma sonang tonduyhin  
Goran-Mu, do sinajatanku, maralohon munsuhkin  
Goran-Mu, O Tuhan sai dodingkononku in  
Goran-Mu, Jesuskin na pamalum uhurkin

**3. MAMBASA TITAH:**

**Paragenda** : Tangar hita ma gantih ni Titah na sapuluh in, aima na tarsurat bani Johannes 15:10 "Anggo ihorjahon hanima Titah-Ku, marianan ma hanima ibagas holong ni uhur-Hu, songon Ahu na mangkorjahon Titah ni Bapa, gabe marianan ibagas holong ni uhur-Ni" ... Riap ma hita mangindo!

**Kuria** : Ham Tuhan Naibata, pargogohi Ham ma ahu mangkorjahon titah-Mu/hata-Mu ai. Amen

**4. MANDODING: 149. Ham Sipagoluh Au (1+2)**

1. Ham Sipagoluh au parayak Ham au on.  
Sai ulang Ham mandaoh humbagas uhurhon.  
Roh Sipagoluh roh tongon, baen Ham au Anak-Mu tongon  
Bani daroh-Mu usah au, putih songon bunga ma au  
Putih tongon, putih tongon,  
bani daroh-Mu usah au, putih songon bunga ma au.

2. Gogoh ni daroh in, patorang bangku on  
Tonduy pargoluh in, manogu au tongtong  
Roh Sipagoluh roh tongon, baen Ham au anak-Mu tongon  
Bani daroh-Mu usah au, putih songon bunga ma au  
Putih tongon, putih tongon  
Bani daroh-Mu usah au, putih songon bunga ma au

**5. HASASAPAN NI DOUSA :**

**Paragenda** : Ham Tuhan Naibata Bapanami, Sitompa hanami pakon haganup isi ni dunia on. Dear do haganupan itompa janah iramotkon Ham jadi-jadian-Mu. Gariada Ambilan Na Madear na marisi haluahon ampa hagoluhan in pe isuruh Ham do ase isaksihon hanami hubani ganup na tinompa-Mu in. Ambah ni ai, hajengeson ni dunia na tinompa-Mu ronsi kelestarian lingkungan hidupnami pe iparentahkon Ham do ase ijaga, ihargai, janah iramotkon hanami. Bani ganup ondos-ondos-Mu in Tuhan, gati do lang martanggungjawab hanami mandalankonsi. Hurang do gogoh ampa kemampuannami laho manramotkon ampa melestarihon goluh na madear in. Gati do lang barani hanami marpambahenan ase jongjong keadilan, pardameian ampa kelestarian lingkungan hidup i tengah-tongahnami. Bani haganupan in Tuhan, sasap Ham ma dousanami, anju, paruhuri, janah pargogohi Ham ma hanami ase marhitei hanami, kuria-Mu roh torsani goluh i tanoh on bahen hasangapon ni Goran-Mu, ampa malas ni uhur bennami. Ibagas goran ni Anak-Mu Jesus Kristus ipindo hanami on. Amen

**Tangar hita ma Hata ni Naibata, bagah-bagah pasal hasasapan ni dousa.** "Tongkin do hansa Hutadingkon ho, tapi marhitei holong ni uhur na bangga, patumpuon-Ku do ho. Sanggah pargajag ni ringis-Ku, Huponopkon tongkin bohing-Ku dampak ho, tapi marhitei idop ni uhur si sadokah ni dokahni, idopan-Ku do ho, nini Jahowa Sipaluah ho".

**Hasangapon ma bani Naibata i babou.**

**Kuria** : Amen.

**6. MANDODING: 352. Ai Halongangan do Hape (1+2)**

1. Ai halongangan do hape, holong ni Tuhan in  
Itobus Kristus au hape pardousa na doyuk.  
Tapi hubotoh janah porsaya, bani gogoh-Ni pakon kuasa-Ni,  
ai iparorot do tong goluhku, das bai parujungan in.

2. Marhitei idop uhur in, porsaya au tongon,  
janah gogoh ni Hata-Nin pasonang uhurhon  
Tapi hubotoh janah porsaya, bani gogoh-Ni pakon kuasa-Ni,  
ai iparorot do tong goluhku, das bai parujungan in.

#### 7. MAMBASA SIBASAON : 1 Petrus 4:12-19

**Paragenda** : Tangar hita ma Hata ni Naibata na tarsurat bani ... Amen. Martuah do na manangar Hata ni Naibata anjaha na marimbagashonsi!

**Kuria** : Amen.

#### 8. MANDODING380. Marhasoman Jesus (1+2)

1. Marhasoman Jesus, marhasoman Jesus, sai monang hita on.  
Marhasoman Jesus, marhasoman Jesus, talu sibolis in  
Marhasoman Tuhan Jesus; hita monang do tongtong.  
Marhasoman Tuhan Jesus, sai monang hita on.  
2. Anggo Tuhan Jesus, anggo Tuhan Jesus, hasomankin tongtong .  
Ningon do maporus, ningon do maporus, sibolis munsuh in.  
Tuhan Jesus hasomanta, lao mangimbang dousa in.  
Ase saud sonang hita, ronsi sadokahnin .

#### 9. MANAKSIHON HAPORSAYAON

#### 10. MANDODING: 448. Mantin Ni In do Hape (1+2)

1. Mantin ni in do hape, padan ni Tuhan Jesus  
Pamalas uhur tene, bai ganup na tinobus  
Dear tumang padan-Nin, na gabe sijoloman  
Patoguh uhur do in bai na marpangarapan  
Sai hagolukon ma in baen rudang hajengeson  
Ase sonang ham ijin gok Tonduy Hasintongan  
Hinalayak-Ni do in pasirsir haluahon  
Janah damei uhurmin jumpahan hagoluhan

2. Sai jalo Ham Tuhan in na gabe Siparmahan  
Baen hatengeran do in ronsi na ondos padan  
Seng habiaran be in pori aha na masa  
Ai seng ijin ujungnin, goluh ni na porsaya  
Sai hagolukon ma in baen rudang hajengeson  
Ase sonang ham ijin gok Tonduy Hasintongan

Hinalayak-Ni do in pasirsir haluahon  
Janah damei uhurmin jumpahan hagoluhan

#### 11. AMBILAN: Mazmur 69:30-37 (Oleh: Drs. Tiopan Manihuruk,M.Th.) Pengantar

Mazmur ini adalah doa permohonan Daud agar Allah berbelaskasihan dan menyelamatkan dia dari para musuhnya. Tidak diketahui kapan peristiwa ini terjadi. Para penulis PB memandang seruan ini (selain Mzm 22) sebagai penderitaan ilahi bayangan atau tipologi dari penderitaan Kristus. Ayat 1-13 berisi keadaan dan sengsara yang diderita Daud oleh karena musuhnya dan ayat 14 sebagai dasar atau alasan yang mendorong Daud berseru kepada Tuhan, serta ayat 15-37 mencatat isi doa seruannya.

Uraian ayat:

1. Daud mengakui keadaannya yang tertindas dan kesakitan serta mohon keselamatan dan perlindungan Allah (ay 30). Pentingnya sikap terbuka dan pengakuan yang jujur kepada Tuhan keadaan yang sedang menimpa kita bukan menutupi atau merasa tidak ada masalah apalagi kalau merasa diri kuat. Kesadaran akan keadaan yang menimpa kita menggerakkan hati untuk datang memohon kepada Allah. Saat ini pun kita perlu mengaku pada Tuhan bahwa kita sedang cemas, takut atau khawatir dengan virus corona (Covid-19) yang sedang mengancam nyawa kita. Namun keadaan ini membuat kita bergantung memohon pertolongan Tuhan sembari melakukan bagian kita untuk pencegahan dengan menjaga stamina, kebersihan diri dan *social distancing* atau *ajak sehat*, atur jarak agar sehat. Tentunya kita juga tidak menebarkan hoax atau berita-berita menakutkan serta '*panic-buying*' yang dapat memperkeruh keadaan. Kita juga bisa memberi penyuluhan pencegahan sambil terus berdoa memohon perlindungan dan pertolongan Tuhan bagi diri kita, para suspect dan mereka yang terpapar agar disembuhkan Tuhan.
2. Dalam kondisi tertindas dan kesakitan Daud tetap punya kerinduan memuji dan mengagungkan nama Allah dengan nyanyian syukur (ay 31). Alasannya adalah bahwa cara atau pola yang demikian pada pemandangan Allah lebih baik daripada kurban sapi jantan, lembu jantan bertanduk berkuku belah (ay 32). Saat menghadapi kondisi sulit dan terancam selain introspeksi dan pertobatan dari dosa, hati yang rindu memuji dan bersyukur kepada Allah sangat dikedankan-Nya malah lebih daripada kurban bakaran (bd. Mzm 51: 18-19). Inilah salah satu cara atau solusi bagi persoalan atau pergumulan yang sedang menimpa kita. Doa, pujian pengagungan nama Allah dan bersyukur (1 Tes 5: 18) memberikan kekuatan baru dalam kehidupan. Keluhan, kecemasan, amarah, menyalahkan orang atau keadaan serta berbagai sikap negatif dan reaktif hanya akan melemahkan stamina, iman dan semangat hidup. Dalam

kehidupan ini bukan apa dan seberapa persoalan, pergumulan dan tantangan yang lebih penting, melainkan bagaimana sikap dan dengan siapa kita menghadapinya jauh lebih penting, karena hal itulah yang menentukan dampaknya.

3. Seruan Daud supaya orang yang rendah hati melihat dan bersukacita dalam kondisi tertindas maupun kesakitan dan orang yang mencari Allah supaya hatinya hidup kembali atau bersemangat serta tidak putus asa (ay 33). Dasar pemikiran Daud adalah bahwa Tuhan mendengarkan orang-orang miskin dan tidak memandang hina orang-orang dalam tahanan (ay 34). Cara seperti di atas (ay 33) akan membangkitkan gairah hidup dan memberi kekuatan baru disertai kuasa yang dari Allah. Jika orang tertindas, kesakitan, miskin dan dalam tahanan larut dalam pergumulannya dan tidak mencari atau berseru kepada Allah, maka pastilah dia akan kehilangan harapan, kekuatan dan gairah yang bermuara pada kehancuran atau kegagalan. Sikap proaktif rohani seperti ini penting dimiliki dan dipraktekkan oleh setiap umat Tuhan.
4. Daud juga berseru agar langit dan bumi memuji Tuhan, juga lautan dan segala yang bergerak di dalamnya karena dia mengalami kuasa dan pertolongan Tuhan meskipun belum menjadi realita tetapi sebuah ungkapan keyakinan iman (ay 35). Seruan Daud ini dialaskan pada keyakinan bahwa Allah akan menyelamatkan Sion dan membangun kota-kota Yehuda supaya orang diam di sana dan memilikinya (ay 36), anak cucu hamba-hamba-Nya akan mewarisinya, dan orang-orang yang mencintai nama-Nya akan diam di situ (ay 37). Daud sendiri memuji Tuhan dan bersyukur atas segala keadaan yang menimpa dia sambil memohon pertolongan Tuhan, lalu dia menyerukan hal yang sama kepada orang lain termasuk alam semesta dengan keyakinan akan pertolongan Tuhan yang memberi kemenangan padanya serta restorasi Sion dan kota-kota Yehuda di mana umat Allah dan keturunannya akan diam di sana. Meskipun belum terjadi, Daud yakin akan kebaikan, kesetiaan dan kuasa Tuhan yang akan memberi kemenangan padanya. Iman dan keyakinan seperti inilah yang membuat orang beriman bersama Tuhan mampu menghadapi segala persoalan, tantangan dan ancaman yang menimpa dia. Sama seperti yang dikatakan rasul Paulus bahwa segala perkara dapat ditanggungnya di dalam Tuhan yang memberi kekuatan kepadanya (Flp 4: 13 bd. Rom 8: 31). Dalam situasi yang mencemaskan dan menakutkan seluruh manusia di muka bumi saat ini, marilah kita meneladani iman, sikap dan cara Daud ini. Biarlah Tuhan menyatakan kuasa dan pertolongan-Nya yang memberi kekuatan dan kemenangan bagi kita. Kiranya Tuhan memberi kepintaran kepada para ahli agar segera menemukan vaksin penyangkal covid 19 dan melalui peristiwa ini kiranya membuat manusia datang beriman dan berseru kepada Tuhan Yesus. Solideo gloria!

## 12. MANGGALANG :

Paragenda :

a. Paima ipatumpu hita galanganta, , tangar hita ma lobei hata ni Naibata na gabe onjolan banta laho manggalang, aima na tarsurat bani Psalmen 96:8, “ Bere nasiam ma bani Jahowa hamuliaon ni goran-Ni, boan nasiam ma galangan, masuk ma nasiam bani alaman-Ni.” ***Sonari patumpu hita ma galanganta.***

## 13. AGENDA PANUTUP

Paragenda :

**P : Martonggo ma hita mangondoskon galanganta hubani Naibata!**

Ham Tuhan Naibata Bapanami, Ham do na dob mambere haganup na porlu bani goluhnami. On pe, na roh do hanami hu Bamu martarimakasih anjaha mangkamalashon hata-Mu na dob ijalo hanami. Jalo Ham ma hanami ampa galangan na niondoskonami, na gabe hataridahanni hatarimakasihonami hu Bamu. Pasu-pasu Ham ma galangannami on gabe hadearon ni horja i tongah-tongah ni kuria-Mu. Sai tambahi Ham ma pasu-pasu-Mu, ase lambin margogoh hanami mangkorjahon horja na madear. Ibagas goranni Anak-Mu Jesus Kristus, Tuhan janah Sipaluah hanami. Amen!

**K. (Mandodingkon doding galangan)**

Huondoskon bani Jesus haganupan diringkon  
la do pasangaponku sadokah bai goluhkon  
Huondoskon ma, huondoskon ma.  
Bani Jesus Sipaluah, huondoskon ma2. Huondoskon bani Jesus haganupan  
goluhkon.  
Hutadingkon ganup dousa, huihutkon Tuhan in.  
Huondoskon ma, huondoskon ma.  
Bani Jesus Sipaluah, huondoskon ma

**P: Riap ma hita martonggo marhitei tonggo na niajarhon ni Tuhan Jesus hubanta:**

**(Manoruskon tonggo on marhitei na mandodingkon)**

Ai ham do simada harajaon, pakon hagogohon, ampa hasangapon, sadokah ni dokahni. Amen.

**P : Jalo hita ma pasu-pasu humbani Tuhan Naibatanta:**

Ipasu-pasu anjaha iparorot Tuhan Naibata ma hita. Isondangkon Tuhanta Naibata ma bohi-Ni hubanta janah maidop ma uhur-Ni mangidah hita. Idompakhon Tuhan Naibata ma bohi-Ni hubanta janah ipasorap ma damei-Ni bani tonduyta bei.  
Ganup: (mandodingkon) Amen..... Amen..... Amen!